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Májový deštíček,
dej nám ho Pánbíček,

aby se vydařil na poli chlebíček.

Zastupitelstvo obce
18. zasedání (mimořádné) zastupitelstva obce

se konalo 14.4.2005 v zasedacím sále Obecního
domu za přítomnosti 14 členů ZO. Zahájil je starosta
Mgr. Mareš v 19:00 hodin a seznámil přítomné
s programem jednání. Zapisovatelkou byla
jmenována Ivana Pešková. Ověřovateli zápisu byli
zvoleni pan Ing. Vojtěch Fučík a paní Petra
Vidláková, do návrhové komise paní Mgr. Helena
Fialová a pan Miroslav Göth.

Starosta seznámil s tím, že Jihomoravský kraj
vypsal dotační program na zpracování územních
plánů obcí a jejich změn. Poskytuje se dotace
max. 50 % na koncept a návrh. O dotaci je nutno
požádat do 15.4.2005, zastupitelstvo musí schválit
částku, kterou uvolní na financování příslušné fáze
zpracování. Jedná se o 218.250,- Kč. Dále má
schválit, zda zpracováním územního plánu
pověříme Ing. Košťálovou, která nám již dělala
předešlý plán a zná zdejší situaci.

Bylo schváleno podání žádosti o dotaci a
vyčlenění částky ve výši 218.250,- Kč z rozpočtu
a podepsání smlouvy s Ing. Košťálovou.

Rozšíření tělocvičny v ZŠ - řešilo se již na minulém
zasedání zastupitelstva, kdy byli starosta a
místostarosta pověřeni připravením podkladů
pro žádost o státní dotace. Bylo zjištěno,
že můžeme žádat pouze o jeden titul, přednost byla
dána tělocvičně. Žádalo by se o dotaci ve výši
15 mil. Kč, obec by musela investovat asi
6 - 7 mil. Kč, změna je v tom, že stavba a financování
by muselo proběhnout během dvou let, a to 2006 a
2007. K tématu se rozpoutala delší diskuse.
Závěrem bylo dohodnuto, že obec podá žádost
o dotaci ze státního rozpočtu na akci „Rozšíření
tělocvičny ZŠ Střelice“ ve výši do 15 mil. Kč, zbytek
6 - 7 mil. Kč uhradí obec a dále byl dán úkol
starostovi a místostarostovi, aby vypracovali
výhled rozpočtu do r. 2008 včetně obecních
závazků a navštívili nově otevřené tělovýchovné
haly ke zjištění bližších skutečností.

V různém se řešily a byly schváleny tyto body:
a)Rozpočtové opatření č. I/05 - je motivováno

aktuální situací, celkem jsou příjmy i výdaje
24.727.200,- Kč.

b)Výdejna léků - firma M a P, Pražská 78,
Brno-Bosonohy, která provozuje výdejnu léčiv
na zdravotním středisku požádala o souhlas
ke změně provozovatele. Po konzultaci
s právničkou bylo zjištěno, že změna
je za splnění určitých podmínek možná. Tyto
podmínky budou splněny, takže provozo-
vatelkou výdejny léčiv by se měla stát
RNDr. Iva Mendelová.

c) Smlouva s firmou MIK Bohemia s.r.o. - minulé
zastupitelstvo rozhodlo o vypuštění článku
o sankcích. Zástupci firmy ale žádají, aby tento
bod ve smlouvě uveden byl. Sankciováni
bychom byli v případě, že nezaplatíme a
nedohodneme se na nové lhůtě, což by nemělo
dělat problémy. Bylo odhlasováno, že článek
o sankcích ve smlouvě ponecháme.

d)Návrh smlouvy s firmou E.ON distribuce, a.s.
o přeložce zařízení distribuční soustavy v ulici
Kozí strana v souvislosti  s celkovou
rekonstrukcí této komunikace. Elektrické
vedení by mělo být uloženo do země, firma
E.ON byl hradila 55 % nákladů, obec pouze
483.879,- Kč .  Do 30.11.2005 má být
zaplaceno 73.000,- Kč, zbytek do 30.5.2006.
Starosta byl pověřen podepsáním smlouvy.

e)Základní škola požádala o souhlas se zvýšením
kapacity školní družiny z 25 žáků na 30. Členové
ZO s tímto souhlasili.

V diskusi zastupitelů ani občanů tentokrát nebyly
vzneseny žádné dotazy a připomínky.

Návrh usnesení 18. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla paní Mgr. Fialová a všichni členové
ZO ho schválili.

Starosta obce ukončil zasedání ve 20:05 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát,

a sice na 59. a 60. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 5/2005 (květen),
• firma SEKV konečně dokonč i la práce

na výměně sloupů elektrického vedení včetně
demontáže a zpětné montáže osvětlení
a rozhlasu; práce byla předána obci, osvětlení
a rozhlas byly odzkoušeny,

• v ulici Za Humny se již začalo se stavbou
prodloužení vodovodu a na něj navazující
vodovodní přípojky pro firmu MIK-Bohemia,
která zde již započala se stavbou svého
podnikatelského areálu; firma zde buduje
skladovací a montážní halu pro výrobky
montované z dovážených dílů, např. rošty
pod ustájený dobytek v chovech (kravíny,
vepříny,...),

• př i výkopech základů se zde našly
archeologické nálezy po praobyvatelích; stáří
se odhaduje na 6 - 4 tisíce let před Kristem,

• obec navštívil zástupce Úřadu pro zastupování
státu ve věcech majetkových kvůli obcí
požadovaným převodům pozemků v místě
na křižovatce ulice Na Hrázi a nám. Svobody
v sousedství pana Pavlíka a dále v místě naproti
Boží muky směrem k domu pana Perny;
byl domluven další postup v této věci,

• DPS: dne 5.3. a 5.4. se konaly další
z pravidelných kontrolních dnů - č. 18. a 19;
projednával se zde harmonogram provádění
ukončovacích prací včetně venkovních úprav,
oplocení aj. a navazujících oprav povrchu
přilehlé místní komunikace;

• starosta a místostarosta obce navštívili opět již
provozované DPS v Říčanech a ve Šlapanicích,
aby zjistili přesnější informace hlavně o nájmech
bydlících zde důchodců a rozsahu služeb pro
ně; na základě těchto poznatků a reality naší
DPS zpracovali podrobnější informaci určenou
zájemcům o bydlení v naší DPS, která jim byla
rozeslána; pokud se rozhodnou po přečtení
těchto informací pro naši DPS, bude jim zaslána
přihláška s potřebnými formuláři k vyplnění a
poté při převisu poptávky bude proveden obcí
výběr zájemců; nakonec vybrané občany ještě
schvaluje obec Šlapanice z titulu obce
s rozšířenou působností; prosíme zájemce,
kteří informaci obdrželi, aby se vyjádřili co
nejdříve, aby naše DPS byla co nejdříve
zabydlena potřebnými obyvateli,

• k projektu na rekonstrukci ulice Kozí strana lze
říci, že pokračuje schvalování územního
rozhodnutí (visí na ÚT) a dále byla podepsána
smlouva s fy E-on (bývalé JME) o přeložce NN
rozvodů do země; nyní již probíhá vyjadřování
orgánů státní správy a správy sítí ke stavebnímu
projektu a slaďování projekce komunikace
s projekcí NN a osvětlení; k této akci opět v brzké
době svoláme občany k jednání v souvislosti
s přípojkami NN k jednotlivým RD,

• v anketě na návrh jména nově vznikající ulice
za Vršovicemi bojuje o prvenství název
Svitáčkova s názvem K Vodojemu; projevuje
se to v anketních lístcích přijatých na OÚ,
projevovalo se to tak i v anketě na našich WWW
stránkách, dokud nějaký trapný vtipálek anketu
neznehodnotil, takže byla z WWW stažena,

• akce, Rekonstrukce ZŠ Střelice (státní dotace
ve výši cca 14,7 mil Kč), byla podrobena
ze strany Ministerstva financí ČR a Finančního
úřadu Brno-venkov podrobné kontrole v rámci
závěrečného vyhodnocení akce; MF kontrolu
zakončilo a neshledalo žádné nedostatky; FÚ,
který provádí kontrolu velmi podrobně a přísně,
zatím ještě kontrolu nedokončil,

• na dodání dvou kusů elektronických sirén
v rámci programu systému varování
obyvatelstva a zóny havarijního plánování byl
vybrán dodavatel z pěti uchazečů; stále
jednáme s fy Čepro, a.s., aby nám na tyto sirény
přispěla co možná největší částkou, jelikož obec
musí hradit za sirény min. částku 200.000,- Kč,

• akce doplnění vodovodních řadů v obci
(Brněnská, Nebovidská, V Uličce, Ve Dvoře,
Jar. Svobody): občané na Nebovidské a
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Ve Dvoře většinou podepsali souhlas
s vedením vodovodního řadu přes jejich
pozemek, za to jim děkujeme; až to bude
aktuální, pozveme je k jednání na radnici,
aby byli podrobně informováni o budoucím
průběhu stavby vodovodu,

• RO projednávala a ještě bude projednávat
nabídky našich občanů k odkoupení některých
obecních pozemků,

• pokračovala spolupráce s FÚ Brno-venkov
ve věci pomoci našim občanům při podávání
přiznání k dani z nemovitostí - pozemků
po komplexních pozemkových úpravách;
připomínáme že, do konce dubna má být podán
na FÚ dodatek k přiznání dani v tomto smyslu;
na FÚ Vám ochotně poradí paní Kratochvílová,
která má v tomto směru Střelice na starosti,

• ČOV: dne 6.5.2005 bude zahájena kolaudace
naší čistírny odpadních vod; skončí tím
zkušební provoz a po kolaudaci bude zahájen
již trvalý provoz; poté obec požádá Státní fond
životního prostředí o závěrečné vyhodnocení
díla, v případě kladného výsledku obdrží obec
zpět pozastávku ve výši cca 2,6 mil. Kč;
v případě záporného výsledku nedostane zpět
nic; znovu tedy apelujeme na naše občany,
aby se připojili se splašky na kanalizaci, hlavně
nyní do konce května,

• RO vyhodnotila nabídku fy SaPack pana
Sázavského na tisk zpravodaje jako výhodnou
a zpravodaj se nyní tiskne u této firmy,

• RO schválila na výzvu a malou petici občanů
opravu komunikace v ulici Za Humny, dále
opravy menšího rozsahu: odvodnění cesty
V Cihelně u MŠ, úprav prostranství vedle MŠ
V Cihelně, zbudování dešťové zdrže Pod Lesem
u garáží, oprav dešťové zdrže za restaurací
U Nádraží, oprav komunikace v chatové oblasti
V Březečí,

• byl odstraněn keřový porost z náletových
dřevin podél silnice od hradla směrem k nádraží,
dále ve strouze za Konrádovými kvů l i
případným zátopám,

• místní i státní komunikace byly očištěny od zimních
posypů, správa a údržba silnic (SÚS) opravila
díry po zimě ve státní silnici procházející obcí,

• po dohodě s vedením SÚS byly červeně
označeny vpusti dešťové kanalizace na státní
silnici, které je nutno vyčistit péčí SÚS,

• RO napsala dopis vedení ČD, Správě dopravních
cest o nedobrém stavu pozemků kolem obou
střelických nádraží a nabídkách ke vzájemné
spolupráci na zlepšení jejich stavu; dále podpořila
snahu střelických občanů, kteří cestují vlakem
z hlavního nádraží ve Střelicích na úpravu
nástupiště tak, aby nástup do vlaku a výstup
z něho nebyl problémem zejména pro starší
občany; nástupní obrubníky jsou velmi nízko
vzhledem ke schodkům u vagónů; občané
podávají k této záležitosti petici s cca 300 podpisy,

• RO pozvala pracovníka Zemědě lské
vodohospodářské správy (ZVHS) Brno-venkov
na prohlídku stavu Střelického potoka; dva úseky
jsou ve velmi špatné stavu: od prameniště
ke koupališti - koryto je skoro úplně zaneseno,
je třeba vybagrovat koryto a vyčistit je,
protože hrozí zaplavení zahrad a domů naproti
koupališti; velmi špatný stav je na dolním konci
potoka Na Podskalí, kde nekontrolovaný porost
vrb zatarasuje tok a ten se při vyšší hladině
vylévá na pole do velkých ploch a zemědělcům
dosti škodí; byla podána žádost na ZVHS
na nápravu tohoto stavu,

• konalo se 18. mimořádné zasedání ZO,
kde se projednávalo: schválení žádosti o dotaci

na odbor územního zpravodajství na zpracování
nového územního plánu celého střelického
katastru; byla schválena smlouva s E-on a obcí
o přeložce vedení NN v ulici Kozí strana do země,
ZO schválilo žádost o dotaci z MF na rozšíření
tělocvičny ZŠ formou přístavby, schválilo žádost
firmy M&P ohledně výdejny léků,

• RO poslala na MF ČR žádost o dotaci na výše
zmíněnou akci; RO má od 18. ZO za úkol navštívit
některé velké tělocvičny škol v okolí a promluvit
tam se správci o zkušenostech s provozem
takovýchto tělocvičen; po těchto konzultacích
svolá RO k jednání představitele školy, oddílů
Sokola a veřejnosti k odborné diskusi ohledně
záměru zbudovat tuto velkou stavbu,

• RO upozorňuje občany, že pravidelný svoz
komunálního odpadu od nemovitostí se
přesouvá ze středy na úterý jedenkrát
za 14 dnů, platí to již od 19.4.2005,

• ZŠ ve spolupráci s RO provedla malý pietní
akt položení věnce k pomníku padlým v obou
válkách u příležitosti 60 let od konce
II. světové války,

• RO zajistila vytýčení hranic svých dvou
pozemků v trati Novosady pod bývalým
areálem vojáků a v trati Štogravy-Čtvrtky
za novou školou; cílem je iniciovat počátek
protierozních opatření po komplexních
pozemkových úpravách; časem zde budou
zbudovány zasakovací pásy s předepsaným
porostem; obec uvítala v tomto podporu
mysliveckého sdružení Výrovka, které se hodlá
po smluvní dohodě s obcí, o tyto pozemky
starat; přinese to možná i jistý pozitivní vliv
na zvěř v našem katastru.

Luděk Sklenář, místostarosta

Občanské průkazy
Lhůty pro výměnu občanských průkazů

bez strojově čitelných údajů. (Nařízení vlády
č. 612/2004 Sb.)

Státní občané České republiky jsou povinni
provést výměnu občanských průkazů bez strojově
čitelných údajů, vydaných:
a)do 31.12.1994, za občanské průkazy se strojově
čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2005, žádost
o vydání občanského průkazu občan předloží
nejpozději do 30.11.2005,

b)do 31.12.1996, za občanské průkazy se strojově
čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2006, žádost
o vydání občanského průkazu občan předloží
nejpozději do 30.11.2006,

c)do 31.12.1998, za občanské průkazy se strojově
čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2007, žádost
o vydání občanského průkazu občan předloží
nejpozději do 30.11.2007,

d)do 31.12.2003, za občanské průkazy se strojově
čitelnými údaji nejpozději do 31.12.2008, žádost
o vydání občanského průkazu občan předloží
nejpozději do 30.11.2008.

K žádosti je třeba přiložit 1 novou fotografii,
dosavadní občanský průkaz a v případě změny
také doklady osvědčující tuto změnu (úmrtní list
manžela apod.)

Obecní úřad Střelice zajistil na úterý 10. května
2005 fotografku paní Dorazilovou z Rosic,
která bude přímo ve Střelicích v sále Obecního
úřadu v době od 9:00 do 12:00 hodin fotografovat
ty občany, kteří se ze zdravotních důvodů nemohou
dostavit k pořízení fotografie do atelieru. Cena
4 fotografií je 100,- Kč. Dále fotografka nabízí
pro nechodící občany zhotovení fotografie přímo
v jejich bytě, také v úterý 10. května po 12 hodině.

Občané, kteří mají o tuto službu zájem, nechť se
nahlásí do pondělí 9. května na Obecním úřadě
v kanceláři matriky nebo telefonicky na čísle:
547 427 418. Upozorňujeme, že tato akce se týká
důchodců, kteří z opravdu vážných důvodů nejsou
schopni si k fotografovi dojet.

Cestovní pasy

Vydání 1. cestovního pasu pro dítě
K žádosti o 1. cestovní pas pro občana mladšího

15 let musí od letošního roku zákonný zástupce
předložit také osvědčení o státním občanství dítěte.
Žádost o osvědčení se podává na matrice dle
trvalého pobytu dítěte. Osvědčení vydává Krajský
úřad Jihomoravského kraje ve lhůtě 30 - 60 dnů.
Zákonný zástupce se prokáže platným občanským
průkazem, předloží originál rodného listu dítěte,
oddací list nebo rodné listy rodičů dítěte (při sňatku
nebo při vyhotovení opisu oddacího listu
po 1.7.2001 se pro určení občanství dítěte
předkládají rodné listy rodičů dítěte). Poplatek
100,- Kč se hradí při podání žádosti. Vyřízení
cestovního pasu se strojově čitelnými údaji trvá
dalších 30 dnů.

Den Matek
Základní škola, Základní umělecká škola

ve Střelicích a Komise pro školství a kulturu
Zastupitelstva obce Střelice srdečně zvou
všechny občany na tradiční vystoupení dětí ke Dni
matek, které se uskuteční v neděli 8. května na pódiu
u Hasičky. Vystupující vás chtějí potěšit tančením,
recitací, zpěvem a hrou na hudební nástroje.

Od 14 hodin představí dechová hudba
Frajárenka svůj nový repertoár a po ní bude
následovat další program. V průběhu odpoledne si
můžete prohlédnout v sále Obecního domu výstavu
výtvarných prací a výrobků žáků mateřské
i základní školy. Během odpoledne bude možné si
zakoupit občerstvení.

Okénko pro seniory
Jak jsme se na poslední schůzce dohodli,

uskutečníme vlakový výlet do Kroměříže. Zajímají
nás tam především rozkvetlé zahrady, a to Květná
a Podzámecká. Chceme si v klidu a pohodě projít
historické jádro města a objednáme prohlídku
Zámku, který byl v letech 1848 - 1949 dějištěm
významných událostí.

Pro výlet jsme vybrali úterý 3. května a odjezd
vlakem z nádraží Střelice v 7.42, který staví
v 7.45 také ve stanici Dolní. Rychlík z Brna směr
Kojetín a Kroměříž odjíždí až v 8.42. Ještě
před desátou bychom byli na místě a na plánované
prohlídky bychom měli cca 6 hodin. Není to mnoho,
proto bychom navrhovali jen malé občerstvení
v některém z bufé nebo piknik z domácích zásob
na lavičce v parku.

Věříme, že se na našem výletě „nepodepíší“ tři
zmrzlí ani Žofie a že se v pořádku kolem šesté
vrátíme opět domů. Ke společně strávenému
májovému dni srdečně zveme.

Markovi

ZUŠ
Absolventské koncerty se uskuteční 25. a 26.

května od 17:30 hodin v Obecním domě. Výstava
prací výtvarného oboru bude zahájena 25. května
po ukončení prvního absolventského koncertu.
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Příjmy v tis. Kč
Daňové 17 090,0
DPFO ze závislé činnosti 3 300,0
DPFO ze SVČ 1 350,0
DPFO vyb. srážkou 280,0
DPPO 3 400,0
DPPO za obce 220,0
DPH 5 500,0
Správní poplatky 650,0
Poplatky za znečištění ovzduší 5,0
Poplatek za sběr a svoz komunálního odpadu 780,0
Poplatky ze psů 35,0
Poplatky za užívání veřejných prostranství 10,0
Poplatek z VHP 60,0
Daň z nemovitosti 1 500,0

Přijaté dotace 3 973,0
Dotace ze státního rozpočtu - souhr. dotační vztah 1 400,0
Dotace z SFRB - DPS 2 573,0

Kapitálové 975,0
Příjmy z prodeje bytů 700,0
Příjmy z prodeje pozemků 275,0

Nedaňové 2 600,0
Příjmy z pronájmu pozemků 3,0
Přijaté sankční platby 50,0
Příjmy z činnosti knihovnické - půjčovné 15,0
Příjmy z kulturní činnosti 2,8
Příjmy z rozhlasu - hlášení v MR 5,0
Příjmy ze služeb sdělovacích prostředků - Zpravodaj 20,0
Příjmy z pronájmu koupaliště 0,1
Příjmy z bytového hospodářství - služby, nájemné 80,0
Příjmy z pronájmu nebyt. prostor 500,0
Příjmy z pronájmu stožáru VO 3,1
Příjmy pohřebnictví - pronájem chladírny, poplatky za hroby 66,0
Příjmy z VHP - veř. prosp. účely 20,0
Příjmy - materiál na odpady (pytle) 5,0
Příjmy - příspěvek na likvidaci odpadu z EKO-KOMU 145,0
Příjmy - pečovatelská služba - obědy důchodci 500,0
Příjem z umístění zařízení na ZŠ - Český Mobil 80,0
Příjmy z činn. místní správy - za poskyt. služby 600,0
Příjmy z finančních operací - úroky 100,0
Ostatní nedaňové příjmy 5,0
Splátky půjček FRB 400,0

Financování -1 124,0
Splátky půjčky ze SFŽP na ČOV -1 124,0

Příjmy celkem  23 514,0

Rozpočet obce na rok 2005, který byl schválen na 16. zasedání Zastupitelstva obce dne 16.12.2004
Výdaje v tis. Kč
Výkup pozemků 185,0
Pozemní komunikace -zimní údržba, opravy komunikace U bytovek 510,0
Stavba cesty ke hřišti 390,0
Příspěvek na IDS 150,0
Příspěvek na neinvestiční výdaje ZŠ, př. org. včetně odpisů 1 625,0
Rekonstrukce budovy ZŠ 1 093,0
Knihovna - provozní výdaje 360,0
Muzeum - provozní výdaje 60,0
Záležitosti kultury 20,0
Příspěvek církvi 20,0
Poplatky za rozhlas a televizi 15,0
Záležitosti sděl.prostředků - Zpravodaj 26,0
SPOZ - vítání občánků 60,0
Příspěvky TJ Sokol 20,0
Využití volného času dětí a mládeže - příspěvky SRPZŠ 10,0
Koupaliště - kanalizace, soc. zař., vč. smlouvy 550,0
Bytové hospodářství - bytový dům 10,0
Nebytové hospodářství (vč. opravy U nádraží) 700,0
Investiční půjčky obyvatelstvu z FRB 200,0
Veřejné osvětlení - materiál, práce 570,0
Pohřebnictví -pronájem WC, úklid 60,0
Sběr a svoz nebezpečných odpadů 130,0
Sběr a svoz komunálních odpadů 700,0
Sběr a svoz ostatních odpadů 300,0
Ostatní nakládání s odpady 5,0
Péče o vzhled a veřejnou zeleň 300,0
Soc. dávky - příspěvky na individuální dopravu 20,0
Neinvestiční příspěvek ÚSP 3,0
Dům s pečovatelskou službou 8 516,0
Pečovatelská služba - obědy důchodci, rozvoz 650,0
Požární ochrana - provozní výdaje 350,0
Místní zastupit. orgány - mzdy, cestovné, školení, tel. poplatky 1 440,0
Činnost místní správy - materiál, tel. poplatky, energie,
školení, cestovné, mzdy, odvody, ost. služby, oprava MŠ 4 000,0
Mezinárodní spolupráce Itálie 50,0
Finanční operace - bankovní poplatky 20,0
Pojištění majetku 76,0
Daň z příjmu 220,0
Finanční vypořádání minulých let 20,0
Ostatní činnosti 10,0
Rezerva 70,0

Výdaje celkem 23 514,0

Úprava rozpočtu č. I/05 - schválená Zastupitelstvem obce dne 14.4.2005
Výdaje:
Pozemní komunikace - chodník, parkoviště, pronájem 252,2
Dopravní značení 56,0
Členský příspěvek VaK, vodovod Za humny 28,6
Kanalizace - pronájem pozemku, ostraha, oprava U Trnků,
čištění kanalizace, prov. řád, úroky SFŽP 147,0
Příspěvek ZŠ, dozor na budově ZŠ při rekonstrukci 336,7
Knihovna - knihy a časopisy 90,0
Fond rozvoje bydlení - zvýšení půjček 90,0
Veřejné osvětlení - materiál, elektřina 50,0
Údržba plynové přípojky 1,0
Pronájem pozemku 3,2
Místní správa - opravy, služby 162,5
Daň z příjmu za obec - snížení -4,0

Celkem úprava výdajů 1 213,2

Příjmy
Dotace z JmK v rámci souhrnného dot. vztahu - dodatek 513,9
Příspěvek z VaK Ivančice - na prov. řád ČOV 11,9
Neinvestiční příspěvky od obcí na žáky 241,7
Daň z příjmu za obec - snížení -4,0
Prodej pozemků - bytový dům
(Stavos a Střelice bytové družstvo) 80,0
Příjmy za odpady - smlouvy 9,2
OÚ - náklady řízení 0,5

Celkem úprava příjmů 853,2

Financování - vlastní zdroje 360,0

Příjmy po úpravě 25 491,2
Financování - splátky půjčky SFŽP -1 124,0
Financování - vlastní zdroje 360,0
Celkem příjmy po úpravě 24 727,2



KVĚTEN 2005 STŘELICKÝ ZPRAVODAJStrana 4

Vznik a vývoj života
Když jsem začala psát tento referát, hledala

jsem na internetu nějaké stránky o mém tématu.
Našla jsem jich hodně, ale po přečtení mě z té
spousty odborných výrazů jen bolela hlava.
Rozhodla jsem se tedy, že vám přiblížím můj
pohled na věc, který jsem si vytvořila.

V dětství jsem mnohokrát viděla kreslený film
„Stvoření světa“. Líbila se mi představa,
že všechno bylo tak jednoduché, sympatický pán
v bílém stvořil Zemi, rostliny, zvířata a nakonec
Adama s Evou. Ale jak jsem stárla, můj názor se
začal měnit. Rodiče mi koupili encyklopedii,
v níž byly popsány éry dinosaurů pravěkých lidí.
Nevěděla jsem, čemu mám věřit. Navíc jsem
narazi la na různé teorie evoluce,
např. Darwinovu. Všímal si podobností a rozdílů
mezi jednotlivými druhy a došel k závěru,
že živoč ichové se museli př izpůsobovat
podmínkám na Zemi, tím vznikaly nové druhy a
naopak vymíraly jiné, měnily se znaky, chování.
Tato teorie se mi zamlouvá, vyšla z logické úvahy
a dokáži ji pochopit. Jak si ale rozumně vysvětlit
příchod života? Můžeme se přiklonit třeba
k myšlence o meteoritu, který s sebou přinesl
jeho zárodky. Některým vědcům, kteří tvrdí,
že život neměl dostatek času se zde vyvinout,
tento nápad nahrává. Bylo by to velmi
jednoduché. Mohlo se to stát i tak, jak to popisuje
učebnice. V prekambriu, nejstarším období
Země, se na povrchu vyskytovaly horké oceány
obsahující minerály a jiné prvky. Vlivem
sopečných výbuchů, elektrických výbojů a jiných
výrazných činitelů v mořích začaly reagovat
prvky a tvoř i ly se řetězce jednoduchých
organických sloučenin. Odtud už zbývá jen krok
k vytvoření bílkovin a z nich buněk. Někteří lidé
však věří tomu, že život na této planetě je
pokusem mimozemské civilizace, která sem
přinesla již vytvořené bakterie a všechny druhy
vznikly mutací. Jiná podobná teorie popisuje
původ člověka jako pozůstatek po návštěvě
mimozemšťanů na Zemi. Žádná z těchto
myšlenek ale nevyvrací to, že zde mohla působit
i nějaká nadpřirozená moc.

Ať to bylo jakkoli, kosterní a geologické nálezy
nelžou. Byli tu dinosauři, obří přesličky a
předchůdci člověka. Tato fakta mě přesvědčují
o pravdivosti vzniku života v oceánech a jeho
postupném pronikání na souš. Podmínky se
měnily, zvířata mizela, jiná se objevovala.
V dnešní době nejvíce měníme tvář životního
prostředí my a je to velmi vidět na tom, kolik druhů
je ohrožených. Myslím si, že bychom měli své
okolí chránit, protože jednou by se mohlo stát,
že se evoluce zbaví i nás.

Tereza Pantůčková, 9.A.

Vyprávění o kočičkách
Kočičí maminka měla několik kočičích dětí. Velice

zlobily, a tak je maminka musela často napomínat.
Jednoho dne byla na lovu a kočičkám donesla
ulovenou myš. Kočičky měly radost z nové hračky
a přestaly zlobit. Maminka mohla konečně začít
odpočívat. Ležela v pelíšku a jedním okem hlídala
kočičí děti a druhým spala. Tak to bylo celé dny.
Jednoho dne přišla paní a děti jí odnesla. Zůstala
jenom kočička Terezka, tak ji paní říkala.

Terezka byla ze všech nejmenší a maminčin
mazlíček. Spávala s maminkou v jednom pelíšku a
často prosila maminku o vyprávění příběhů
ze života. Maminka povídku musela vymýšlet.

Maminka nezačala známým sloganem bylo,
nebylo. Tentokráte vyprávěla povídku, kterou znala
od své babičky a kočičích maminek, s kterými
často seděla na zápraží a předly vlnu na kočičí
svetry pro svoje děti.

Terezko, před mnoha kočičími roky bylo na světě
pro nás zvířátka lépe. Místo vysokých budov zde
byly jenom nízké domky. Po cestách jezdily povozy
tažené koňským spřežením. Ti obři, které zde vidíš,
jsou lidé a chodili po cestách pěšky. Někteří, kteří byli
bohatí, seděli na koních. Kočičky spávaly na seně
nebo ve chlévě u kraviček. Cesty byly jenom
z kamení a mnohdy velice blátivé. Lidé, kteří v této
době žili, byli spokojenější. V dnešní době jsou domy
vysoké, chlévy zanikly a naše pokolení již nespává
ve chlévě, ale v pelíšku u nějakého lidského obra.
Cesty jsou tvrdé a černé. Po cestách se prohánějí
místo koňských spřežení auta, která jezdí velkou
rychlostí a k nám zvířátkům jsou bezohledná. Tak jako
k nám se chovají rovněž i k lidem.

Moje maminka, tvá babička, bydlela ve vesnici,
kterou procházela silnice a byl tam veliký provoz
aut. Chaloupka, v které žila tvá babička, byla
malinká, žili tam dobří lidé a byl tam malinký
dvoreček. Kolem celého dvorku byla vysoká zeď
postavená z cihel a kamení. Nesvítilo tam
sluníčko, byl to velice smutný dvoreček. Babička
proto raději chodila přes silnici, kde byl malý,
ale velice útulný lesíček a svítilo tam sluníčko,
kde se mohla vyhřívat a pozorovat přírodu a
spoustu ptáčků. Zde měla svoje oblíbená kočičí
místa. Znala zde všechny ptáčky, jejich hnízda,
a jak se objevila, ptáčci začali zpívat a
poskakovat tak zběsi le, že babička
předpokládala, že je to uvítací pěvecký sbor.
Nebyl. Ptáčci chránili svoje území před vetřelcem.
Kočičky jsou jejich úhlavní nepřátelé. Proto takový
povyk někdy v zahradách i v lese. Jsou to
vlastně sirény, které upozorňují na nepřítele
v blízkosti jejich obydlí.

Jednoho dne byla babička na procházce v lese
a ve svém pelíšku trochu podřimovala a jedním okem
pozorovala dění kolem sebe. Byla naučená
poslouchat svoji paní na slovo, protože jí každý den
podávala do její misky porci kočičího papání. Rovněž
poslouchala jak na silnici jezdí jeden obr za druhým
v takových velkých vozech, takovou rychlostí,
že nebylo slyšet ani volání paní, že má jít sníst svoji
porci. Velice se polekala, že je již velice pozdě,
v tom hluku neslyšela ani zvonění kostelních zvonů.
Vyskočila proto rychle z pelíšku a rovnou
po vyšlapané cestičce k silnici. Měla veliký strach,
že se paní bude velice zlobit, kde se zase toulá,
a tak když přiběhla k silnici, řádně se nerozhlédla a
rovnou chtěla přejít přes silnici a to se jí stalo
osudným. Přifrčel náklaďák a babičku zajel.

Viděl to chlapec, který šel zrovna po chodníku
a tak babičku vzal a donesl paní. Paní byla velice
smutná a rozplakala se. Babička byla její mazlíček.
Pán zajetou babičku naložil do auta a odvezl
do jedné vesnice na kočičí hřbitov. Tak skončila
naše babička.

Je velice pozdě, a tak půjdeme spát a možná
příště budu vyprávět o těch obrech, kteří tvrdí,
že jsou lidé a mají veliké hlavy a v té hlavě veliký
mozek, ale jejich myšlení je na úrovní nejhloupějších
zvířátek na světě.

J. Doubek

Mistryně Evropy
Jak se stala Gabriela Trnková z Omic

juniorskou mistryni Evropy v jízdě se psím
spřežením.

Mistrovství Evropy v jízdě se psím spřežením
pro rok 2005 se konalo ve dnech 18. až 20. února
2005 v Norsku, nedaleko hlavního města Oslo.
Protože jsem byla několikrát velmi úspěšná
v závodech psích spřežení konaných v České
republice, byla jsem nominovaná na mistrovství
Evropy do juniorské kategorie závodů
čtyřspřežení. Na dlouhou cestu do Norska jsme se
vypravili společně s otcem a bratrem. Cestovali
jsme obytným automobilem s úpravou
pro pohodlnou přepravu devíti závodních psů a
dvojici závodních saní. Můj bratr, který je juniorským
mistrem světa v závodech se psím spřežením,
na letošním mistrovství Evropy poprvé startoval
v mužské kategorii. Celou cestu přes Českou
republiku a Německo byl za volantem plně
naloženého obytného automobilu můj otec. Proto si
jistě velmi rád odpočinul při nepříliš klidné cestě
trajektem do Švédska. Zde nás přivítalo krásné
počasí, ale nikde nebylo vidět sníh. Ve vyšší
nadmořské výšce v Norsku, kde se konaly závody,
již bylo dostatek sněhu, ale naopak nás zde
překvapila velmi hustá mlha.

Po seznámení s programem, podmínkami závodu
a losováním pořadí na startu máme vždy možnost
seznámit se ze závodní tratí. Proto jsme si všichni
i zde nasadili běžky a důkladně si prohlédli trať a její
záludnosti. Před zahájením závodu jsme jako vždy
uvázali psy v blízkosti startu, abychom jim mohli
před startem nasadit speciálně upravené postroje
a pak je zapojit do saní. Mlha společně s nervozitou
a určitými komplikacemi na trati vykonaly své,
a tak jsem byla po prvním kole třetí. Druhý den jsem
však již nezaváhala a s velkým náskokem jsem
obsadila první místo. Po propočtech jsme zjistili, že mi
k celkovému vítězství na mistrovství Evropy stačí
zajet třetí den klidnou a bezpečnou jízdu. To se mi
podařilo, a tak jsem zůstala s malým náskokem
celkově na prvém místě. A pak už byl kromě únavy
jen krásný pocit při vyhlašování vítězů se zlatou
medailí na hrudi a naší státní hymnou.

Odměnou za tento úspěch pak pro mne ještě byla
krátká návštěva lyžařského areálu Holmenkolen
na předměstí hlavního města Norska Osla. Zde jsem
již jen sledovala další závody psích spřežení,
jichž se zúčastnil také můj bratr. Po těchto závodech
pak už následovala jen dlouhá a únavná cesta
domů. Při krátkých přestávkách jsem pochopitelně
věnovala pozornost a péči mým psům, kteří se
hlavně podíleli na vítězství.

Dnes už jen přemýšlím o tom, jaké muselo být
překvapení mých velmi dobrých soupeřek
ze severských zemí, když je ve sportu pro tyto země
velmi typickém porazilo vlastně neznámé děvče,
a navíc ještě děvče ze střední Evropy. Pro mne je
ovšem toto vítězství velkým povzbuzením
pro přípravu na další náročnou sezónu, v níž budu
chtít svůj titul juniorské mistryně Evropy v jízdě se
psím spřežením obhájit.

Gabriela Trnková, 9.A. ze ZŠ Střelice

Tyršův Oetz
32. sokolský sraz Tyršův Oetz 2005 bude

pořádán letos opět na Svatodušní svátky (sobota
- pondělí) 14. - 16. května 2005. Organizace srazu
je tentokráte na sokolské župě Rakouské.
Na programu bude, jako každým rokem, řada
zajímavých podniků. Turnaje, závody, hry mládeže,
táboráky, schůzování, pamětní mše sv., folklór
a jiné. Vrcholnou událostí je pak v pondělí
odpoledne slavnostní pochod k pamětním deskám
Dr. Miroslava Tyrše na dravé řece Oetztaler Ache.

Dipl. Ing. Jiří Nováček, starosta
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Krajský přeboru v šachu 2004 - 2005 (KP II sk. B)

Pořadí Družstvo Zápasy Výhry Remízy Prohry Skóre Body
1. ŠK Bydo Zakřany 11 11 0 0 73 22
2. Průkopník Petria 11 9 1 1 56 19
3. Loko Brno C 11 9 0 2 59,5 18
4. Duras BVK Brno D 11 5 2 4 46,5 12
5. ŠK Tetčice 11 5 0 6 43 10
6. Moravská Slavia B 11 4 2 5 40 10
7. SPgš+g Znojmo B 11 4 2 5 37,5 10
8. ŠK 64 Brno B 11 4 2 5 37 10
9. Sokol Vranovice 11 4 1 6 37,5 9
10. Sokol Střelice 11 2 3 6 38 7
11. TJ Znojmo B 11 1 1 9 29 3
12. ŠK Hodonice 11 1 0 10 31 2

Hráč Získané body / z kolika partií
Fuchs Stanislav 4,5 / 10
Farář Václav 5,5 / 11
Horák Karel 4 / 11
Hruška Vladimír 3,5 / 10
Kacálek Tomáš 5 / 9
Kubínek Roman 3,5 / 10
Peška Jan 5 / 7
Pokorný Radovan 1,5 / 3
Prokeš Karel 1 / 2
Skoumal Bohumil 3 / 11
Sojka Oldřich 0,5 / 1
Urbanec Vladimír 1 / 3

Po postupu družstva šachu Sokola Střelice
do krajského přeboru po sezóně 2003 - 2004,
se v sezóně 2004 - 2005 snažili střeličtí
šach is té  ud rže t  v  ná ročné  sou těž i .
Po  nap ínavém p růběhu  a  remíze  se
družstvem SPgš+g Znojmo v posledním kole
se záměr podařil. Družstvo šachu Sokola
Střelice se udrželo v krajském přeboru
i pro příští sezónu.

Mgr.Vladimír Urbanec, kapitán družstva

Kam

Rockové hody 2005
7.5.2005 v 19:00 hodin
Přehled kapel: Levý ruce, Entrust, Smažáci, Sloní
sen, Xychty, Nasal Drops. Sokolovna Střelice.

Rozum a štěstí
15.5.2005 v 17:00 hodin
Dárek k MDD - představení loutkového divadle
Bedruňka v sále radnice Střelice.

Mladé hody
22.5.2005
Tradiční lidová slavnost pořádaná SDH Střelice.

Diplom mistryně Evropy v jízdě se psím spřežením.

Postup výstavby cesty na hřiště
V posledních dnech byla dokončena cesta

k fotbalovému hřišti. Její stavební vývoj je přiložen
ve fotografiích Jiřího Fukana.
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie pro dospělé
R. Becnel Nezkrotná dáma
R. Becnel Svůdná dáma
C. Coultner V sedmém nebi
J. Green Jsem v tom!
K. Reichs Vážná tajemství
K. Thompson Dokonalý život

Naučná pro děti
M. Cox Drazí zesnulí - Elvis a jeho pánev
P. Robins Děsivé dějiny - Johanka z Arku a

její pochodující šiky

Beletrie pro děti
W. Awdry O mašince Tomášovi 2
E. Blyton Správná pětka 1. - 10.
A. Brashares Sesterstvo putovních kalhot - 3 díly
P. Cmíral Cajdák, Fígl, Prskolet
W. Disney Hledá se Nemo
M. Drijverová Co má umět předškolák
P. Pulman Rubín v kouři
P. Pulman Stín na severu
M. Zinnerová Hádanky a básničky pro celý rok
Leporela Včelka Věrka, Štěně a beruška,

Dobrý den, mašinky! Tomáš 1 2 3

Zajímavost pro bystření mysli
Pokud máte chuť přemýšlet, jsou zde další početní

hádanky.

Řešení příkladů z minulého čísla:
První příklad:
Tyto příklady nejsou až tak jednoduché, záleží,

jak si dovedeme představit proces plynutí času a
narůstajícího věku, a to všem zúčastněným osobám
stejně. (To je také jedna z věcí, která platí pro nás
všechny stejně bez rozdílu, říkám tomu letitá
spravedlnost. Ale pozor, musíme z toho vyloučit
teorii relativity Alberta Einsteina, protože pro ves-
mírné cestovatele letící rychlostmi srovnatelnými
s rychlostí světla tento princip přestává platit a tito
stárnou pomaleji než ti na Zemi. Zatím ale tato teorie
nebyla praxí potvrzena).

Označme si dnešní věk Anny x. Tereze bylo x
roků před 20 - x lety. Anně bylo tehdy x - (20 - x)
let. Současný věk Terezy je 20 let a to je
dvojnásobek dřívějšího věku Anny podle podmínek
úlohy, vyjádřený výrazem x - (20 - x). Tedy můžeme
sestavit rovnici pro věk x Anny takto:

2(x - (20 - x)) = 20 .
Řešením této rovnice je x = 15. Výsledek si můžete

ověřit. Před 5 lety (5 = 20-15) bylo Tereze 15 let a
Anně 10 let. Tereze bylo tehdy tedy tolik jako je dnes
Anně, tj. 15 let. No a Anně bylo 10 let, což je poloviční
věk, než je nynější stáří Terezy (20 let).

Druhý příklad:
Plocha této čtvercové zahrady je 30x30=900m2.

Její obvod je 4x30=120 m. Nový obdélníkový
pozemek má strany, které si označíme jako a-šířka
a b-délka. K řešení úlohy vede soustava dvou rovnic
o neznámých a, b, které odvodíme z podmínek
pro plochu a obvod nového pozemku.

Plocha: a.b = 900
Obvod: 2(a+b) = 120 x 5/3
Z první rovnice vyjádříme a: a = 900/b. Dosadíme

do druhé rovnice a po úpravě nám vyjde
kvadratická rovnice tvaru:

b2 - 100b + 900 = 0 .
Na levé straně rovnice jde o kvadratický trojčlen,

který snadno rozložíme na součin a rovnice přejde
do tvaru:

(b - 10).(b - 90) = 0 .
Tedy řešením rovnice jsou hodnoty b1 = 10 a

b2 = 90. No a potom z první rovnice vypočítáme
i hodnoty a1 = 90 a a2 = 10. Vidíme, že řešení je
jedno (dvě řešení soustavy rovnic jsou totiž
symetrická), a sice, šířka zahrady je 10 m a její délka
je 90 m. Délka nového plotu je pak 200 m a platí
skutečně, že 120 x 5/3 = 200.

Mimochodem oba předchozí příklady byly
převzaty testů pro uchazeče na VŠ.

Další hádanky (též z testů):
1. Něco z hříček s čísly:
Třetina reálného čísla x je o tři menší než jeho

40 %. Čemu je potom roven čtyřnásobek čísla x ?
2. A nyní něco z geometrie:
Kvádr vznikne položením dvou stejných krychlí

přesně na sebe (například dvě hrací kostky
položené na sebe). Pokuste se vyjádřit délku
tělesové úhlopříčky u takového kvádru pomocí
strany označené a krychle.

Přeji Vám opět trpělivost a úspěšné řešení,
a pokud Vám to nepůjde, tak se tím netrapte, běžte
do přírody a za měsíc si kupte následující číslo
našeho zpravodaje, bude tam řešení.

Luděk Sklenář

Vzpomínky VIII
(Antonín Švestka)
Když jsem jednou štípal dříví, přišel za mnou

nadporučík Rokoš a vyptával se mě, jak se mně
to na pozorovatelně líbí, jak jsem spokojen se
službou a podobně. Taky Feuerwerkera Kavky
se na mě vyptával. Konečně jednou při dělání
pořádku v důstojnickém krytu mně řekl, jestli bych
k němu nešel za sluhu. Odpověděl jsem, že mně
je to jedno, jakou službu dělám. Svěřil jsem se
Feuerwerkerovi a ten mně to pochválil. Při příštím
setkání jsem mu slíbil, že k němu půjdu. Háček
byl ještě v tom, že důstojníci si nesmějí vybírat
sluhy z telefonistů. To však již si pan nadporučík
zařídil, a to tak, že když se vrátil desátník z kursu,
byl jsem přidělen ke čtvrtému dělu jako obsluha.
Bylo nutno znova se zapracovávat a protože nás
bylo u děla sedm a já nejmladší a bez hodnosti,
tak mně všichni poroučeli. Moc jsem se nedal,
ale to každodenní hašteření mě otravovalo. Pořád
mně nastrkovali pana cuksfíru, jako by to byl sám
milostivý Bůh, šálek jsem mu musel umýt, jako
bych byl jeho sluhou. Musel jsem jít taky pro vodu,
bylo to dost daleko. Když jsem se vracel, nesa
kýble plné vody zavěšené na rahně přes rameno,
ujely mně na ledovaté stezce obě nohy a já se
jak široký tak dlouhý natáhl. Voda se vylila a já
musel jít znova zpátky pro jinou. Když jsem se
konečně vrátil, nadali mně, že nejdu dlouho.
A když jsem jim vypověděl, co se mně stalo,
tak se mně smáli, že jsem nešikovný. Hned druhý
den jsem dostal stráž u děl. Poněvadž v noci
ještě, ač to bylo již ke konci března, hodně mrzlo,
oblékali jsme ohromný kožich zvaný Wachpelz a
na boty papuče. Toto oblečení nepronikl ani vítr,
ani mráz. Jenže člověk v tom byl nehybný. Chodili
jsme taky do lesa kácet stromy a řezat dřevo.
Byla to však škaredá babranina v tajícím sněhu.
Proto jsem byl rád, když jsem byl po čtyřech
dnech volán, abych nastoupil službu u pana
nadporučíka Rokoše jako sluha. Odevzdal jsem
pušku a stěhoval se zase o číslo dál. Tam jsem
se zapracoval brzy. Pan nadporučík nebyl nějak
zvlášť náročný a dobře jsme se spolu snášeli.
Jemu bylo třiadvacet roků a mně devatenáct.
Tedy žádný velký rozdíl. Byl z rodiny vojenské.
Jeho otec byl majorem ve výslužbě a jeho dva
bratři poručíky u jiných útvarů. Všichni vojáci
z povolání. V jeho krytu na stole byla stále
rozdělaná krabice cigaret a krabice doutníků.
„Doutníku si vykuř, kolik chceš,“ říkal mně, „ale
cigaret mně moc neber, těch vykouřím sám moc.
Tvůj předchůdce jich spotřeboval víc než já.“ Měl
snad i jiné nectnosti, já jsem ale nebyl všetečný
a nevyptával jsem se. Snažil jsem se, aby byl pan
nadporučík se mnou spokojen. Čistil jsem mu šaty,
boty, v krytu udržoval pořádek, zatápěl na noc,
do důstojnické kuchyně chystal s ostatními sluhy
dřevo, vodu apod. Jako službu jsme museli vždy
jeden po večeři, když kuchař a sluha pana
hejtmana odešli spat, obsluhovat pány důstojníky,
když si ještě něco přáli.

Poprvé když jsem toto zastával, dostal
jsem trému a při otvírání láhve s minerální
vodou pro pana hejtmana se mně zátka náhle
vytáhla a láhev mně vyletěla z ruky. Ihned
jsem ji však chytil, takže se nic nevylilo. Pan
nadporučík jen vyskočil na židli a řekl jen:
„Nešiko.“ Hromobití se čekalo ze strany pana
hejtmana, bylť velice nervózní. On se však
usmál a řekl: „Však se to naučí.“ A měl jsem
to u něho dobrý.

Asi po týdnu se mě začal vyptávat pan
nadporuč ík, kdy že jsem byl naposledy
na dovolené, jak jsem dlouho na vojně. Řekl jsem,
že dovolenou jsem doposud neměl, jen tři dny
na Nový rok a na vojně jsem od 15. října. „Pojedeš
tedy s příští partií na dovolenou.“ Sám se
o všechno postaral a já se chystal na dovolenou.

Asi za týden jsme jeli. V deset hodin jsme vyrazili
pod velením jednoho Feuerwerkera na nádraží.
Říkali, že je to 40 km. Šli jsme celou noc a ráno,
když jsme dorazili na nádraží, zjistili jsme,
že náš vlak před půlhodinou odejel a jiný z této
stanice ve dne neodjíždí, protože nádraží je
pozorováno od Rusů. Kdyby tam ve dne přijel vlak,
hned by na něj spustili kanonádu. Vysvobodil nás
však pancéřová vlak, který přijel od fronty a vzal
nás s sebou. Z následující stanice již jezdily vlaky
po celý den. Ve lvově jsme přesedli a jeli
pohromadě (bylo nás asi dvacet) až do Přerova.
Zde jsme si dali za 3 týdny v určitý den u určitého
vlaku sraz a rozjeli se do svých domovů.

Doma se tomu velice divili, že za dva měsíce
po odjetí na frontu jsem dostal dovolenou. Tato
však utekla jako voda. V Přerově jsme se pěkně
všichni sešli a jeli ke své baterii. Poněvadž jsme
na místo přijeli večer a nechtěli se zase celou noc
tlouct po lesích a bloudit, jak se nám stalo
před dovolenou, tak jsem si našli ve vesnici
nocleh. Sedlák nám nanosil slámy do kuchyně a
my spali do rána celkem dobře. Druhý den nás
však sem tam něco štíplo, svědilo to, no nakonec
jsme zjistili, že jsme tam sebrali každý nějaký
párek vší. U baterie jsme se jich ale brzy zbavili.
Čistě jsme se umyli, prádlo převlékli a vyžehlili,
také šaty po rubu, zvláště všechny švy jsme
přežehlili. Potom prádlo vyprali a suché žehlili
znova. Pak jsem měl delší čas pokoj. Jenom
jednou jsem je zase chytl. Kde - nevím, ale tady
to lezlo po mezích, v lese, všude, kde se člověk
zapomněl a chvíli se posadil. Ba i ve vlaku je
člověk chytl. Zbavil jsem se jich zas brzy
obvyklým způsobem.


